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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalget
Christiansborg 
1240 København K

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalget har i brev af 23. december 2010 stillet 
mig følgende spørgsmål nr. 314 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Mette Gjerskov (S).

Spørgsmål 314 alm. del

Ministeren anmodes om at redegøre for i detaljer for de analyser af COP16, som 
Kommissionen, formandskabet og andre medlemslande fremlagde på 
miljørådsmødet den 20. december 2010

Svar

På miljørådsmødet d. 20. december 2010 var der lagt op til en udveksling af 
synspunkter om resultatet af Cancun konferencen. Der var generel tilfredshed med 
resultatet af COP16. Det blev samtidig påpeget, at meget arbejde udestår i 2011, 
herunder vigtige spørgsmål som den retlige form af en evt. kommende aftale. Nogle 
bemærkede, at Cancun aftalen var et udtryk for viljen til at forankre Copenhagen 
Accord i FN-forhandlingerne.

Der var generel tilfredshed med EU’s rolle som brobygger i spørgsmålet om Kyoto 
Protokollens sammenhæng med en evt. bredere aftale.  Det var den generelle 
vurdering, at reduktionsindsatsen næppe vil være tilstrækkelig, og at der skal lægges 
pres på alle parter for et højere ambitionsniveau. Enkelte lande pegede på, at EU bør 
øge sin nuværende reduktionsforpligtelse målt i forhold til i 2020, ligesom der var 
medlemsstater, der lagde vægt på, at dette skal ses i lyset af andre landes 
bevægelser og evt. reduktionstilsagn. 
     

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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